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Zápis z jednání  
Konference Českého nohejbalového svazu 

 
 

konané dne 7.3.2010 v salónku Sportovní haly TJ Pankrác, Praha 
 
 

Jednání zahájil v 10,10 hodin prezident ČNS Kamil Kleník, který na konferenci přivítal 
bývalého prezidenta ČNS pana Lubora Chvalovského, trenéra mužské reprezentace Jiřího 
Šmejkala, předsedu Komise rozhodčích Ivana Škodu a přítomné delegáty.  

Podle sdělení sekretáře ČNS pana Vl. Pabiána bylo na konferenci prezentováno celkem 
19 delegátů, což vzhledem k počtu pozvaných (36 delegátů) činí 53%. Dle Stanov ČNS, 
kapitola 4. Orgány ČNS, podkapitola 4.4. Konference, odstavec 4.4.3, písmeno b) je 
konference usnášeníschopná, když je přítomna 1/3 pozvaných delegátů. Dále přítomno 
5 členů Výkonného výboru ČNS, předseda Dozorčí rady Jiří Doubrava a 4 hosté Konference.  
Dále již bylo postupováno dle navrženého programu. 
 

1. Jednací řád Konference, který byl předložen v písemných podkladech, byl 
schválen jednomyslně. 

 
2. Volba orgánů Konference:  

moderátor – Kamil Kleník  
organizační komise – Vlastimil Pabián  
zapisovatel – Ladislav Gaiger 
ověřovatel – Martin Hlavička 

 Všechny návrhy schváleny jednomyslně. 
 

3. Návrh programu Konference, který byl předložen v podkladech Konference byl 
schválen jednomyslně. 

 
4. Činnost VV ČNS - FIFTA  – přednesl prezident ČNS Kamil Kleník 

•••• zhodnotil poslední vývoj ve vztazích s FIFTA a přednesl návrh znění dopisu FIFTA, 
který bude obsahovat oficiální návrhy ČNS pro jednání nadcházejícího Kongresu 
FIFTA v termínu 8.5.2010 na Sev.Kypru. Dopis obsahuje tři základní body. 
 1) protest proti aplikovaným úpravám pravidel při 1.ME juniorů a žen v 
Rumunsku. Snížení počtu dopadů na jeden v obou kategoriích a zvýšení věkové 
hranice juniorů na 19 let.  
     2) Výzva k prošetření, kdo a proč provedl zrušení registrace FIFTA ve 
Švýcarském registru. Stanovení termínu a procesu nové registrace.  
     3) úprava stávajících pravidel dvojic – zrušení středové čáry pro křížové 
podání a umožnění podání po celé šíři pole.   

•••• informoval o přípravě ustanovení Evropské asociace – možný statut, podmínky, 
směry rozvoje, zapojení zemí. 

Diskuse :  
•••• B.Pilbauer : způsob financování, výkazy financování FIFTA, možné postupy při 

ustanovení Evropské asociace (EFTA), návrh na podání protestu proti porušení 
základních dokumentů FIFTA při ME JaŽ a zpochybnění výsledků ME, pochybnosti 
o účelnosti nákladů na účast delegátů na Kongresu 
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•••• odp. K.Kleník : změna úhrad členských příspěvků, proto v r.2009 úhrada 2x 
poplatků po 1.250,- CHF; delegáti ČNS na Kongresu budou řešit náš protest proti 
porušení základních dokumentů FIFTA při ME juniorů a žen v Rumunsku a 
vyvození sankcí z porušení základních dokumentů FIFTA, dále podají návrh na 
zrušení středové čáry při dvojicích a připojí se k případnému návrhu změny 
věkové kategorie juniorů na 19 let. Umístění finanční zprávy FIFTA za předchozí 
roky na webu ČNS k nahlédnutí. 

•••• účast na Kongresu za ČNS K.Kleník a Vl.Mašát. 

Hlasování  

Výsledek 
pro:proti 

Pro Proti Zdržel se 

19:0 19 0 0 

 
•••• delegáti ČNS na Kongresu FIFTA budou řešit náš protest proti porušení 

základních dokumentů při ME juniorů a žen v Rumunsku a vyvození sankcí 
z porušení základních dokumentů 

Hlasování  

Výsledek 
pro:proti 

Pro Proti Zdržel se 

19:0 19 0 0 

 
•••• A.Stehlík : je třeba informovat o postupech jednání, případně o návrzích 

jednotlivých zemí k řešení situace ve FIFTA a přípravě ustanovení EFTA 
•••• odp. K.Kleník : odkazy na materiály FIFTA a EFTA budou umístěny na webu ČNS 
 

5. Průběh oddílových registrací a hráčských licencí – přednesl prezident ČNS 
K.Kleník  
• přehled o počtu oddílů/klubů zaregistrovaných k 5.3.2010 v ČNS v materiálech 

Konference, z těchto materiálů vyplývá velmi rozdílný přístup jednotlivých KNS – 
od plné registrace klubů krajských soutěží a částečné registrace klubů okresních 
soutěží, až po úplně nulový počet zaregistrovaných oddílů/klubů ve 4 krajích 

• přímá souvislost ekonomiky a registrací (vlastních zdrojů ČNS) na další fungování 
ČNS, včetně fungování jednotlivých KNS/ONS 

• oddíly/kluby nezaregistrované v ČNS nebudou mít evidované hráče svých 
družstev, čímž jsou všichni takoví hráči volní pro zápis do soupisek jiných 
družstev v ČNS evidovaných (bez přestupů a hostování) 

• V.Pabián : postupy a stav registrací, hráčské základny klubů a elektronických 
soupisek, poslední redukce pro tisk soupisek provádí po určitých úpravách 
specifických podmínek (mládež na hostování v různých klubech v odlišných 
kategoriích současně); na webu ČNS bude zveřejněn vzor Smlouvy o sdružení 
(viz Přidružené členství v ČNS dle ustanovení 2.4 Stanov ČNS) jako podklad pro 
registraci oddílu/klubu. 

• postupy při přihlášení do kvalifikací – předem musí být registrovaný klub v ČNS, 
od KNS potvrzené zaplacení licenčních poplatků, družstvo musí mít elektronickou 
soupisku pod ČNS, úhrada kauce jako v r.2009 

• je umožněna souhrnná soupiska za starší i mladší žáky 
 

6. Zpráva o hospodaření ČNS za rok 2009– přednesl hospodář ČNS Vlastimil Pabián  
• materiály k hospodaření ČNS za rok 2009 předem zaslány delegátům Konference, 

dále byly zveřejněny na webu ČNS 
• Propady SAZKA a vliv na hospodaření   
• Standardní dotace od MŠMT na reprezentaci a talentovanou mládež včetně plnění 

rozpočtových směrných částek ve výši i v termínech 
• Příjmy z partnerských smluv byly v r.2009 naplněny v rozsahu i náplni minulých 

let, věcné plnění dodávkami sportovního materiálu (míče GALA, boty BOTAS) 
nebo formou úhrady soustředění reprezentace mužů (Licence UP) 

• Náklady na soutěže plně v režimu rozpočtu, přehledy v předložených materiálech 
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• Hospodářský výsledek ztráta 486 tis.Kč před zdaněním jde na úkor vlastního 
jmění ČNS, tj. snížení bilanční hodnoty majetku (stav fin.prostředků na 
bankovních účtech a pokladně); důsledky popsány v předchozích informacích 

Diskuse : 
• M.Hlavička : kam se přesunují výnosy z dotace MŠMT na talentovanou mládež 

(134 tis.Kč), když juniorská reprezentace má nižší výdaje, proč se v rozpočtu 
r.2009 na tuto reprezentaci uvádělo jen 66 tis.Kč (skutečnost 94 tis.Kč) 

• odp. V.Pabián : není potřebné spojovat přímou dotaci na talentovanou mládež 
s náklady jen juniorské reprezentace; je nutná evidenční a účetní povinnost 
zdokumentování účelových dotací na konkrétní položku a jiná věc je vlastní 
financování v ČNS (celkově do mládeže). 

• B.Pilbauer : dotaz na výši a strukturu nákladů na vydávání časopisu a správu 
webu Nohec-magazín, uvedené částky (2009 i návrh 2010) jsou vysoké a při 
současné finanční situaci ČNS neadekvátní, doporučuje s vydavatelem projednat 
výhodnější a nákladově přijatelnou smlouvu pro r.2010; dotaz na strukturu 
nákladových položek „kempy mládeže: 

• odp. K.Kleník : předběžně je dohodnuto zrušení tištěné verze časopisu, místo 
toho je návrh tisku Ročenky nohejbalu (důležité pro stávající partnery a jednání 
s novými potencionálními partnery a sponzory) a ponechání stávající internetové 
verze Nohec-magazínu, předložená nákladová kalkulace, je možné při jednání 
dosáhnout nákladově příznivějších parametrů, ale pro ČNS jen za předpokladu 
nesnížení kvality a obsahu. 

• odp. V.Pabián : informace o kempech mládeže – v rozpočtu 20 tis.Kč na 
partnerské kempy (r. 2009 1x Kotlářka, 2x Modřice) a 30 tis.Kč na plánovaný 
mezinárodní kemp mládeže, předpokládaná účast žáků 12-15 let z ČR, Maďarska, 
Francie, Švýcarska (Chabařovice 26.-31.7.2010), podíl místní samosprávy 
(Krajský úřad 30 tis.Kč, Městský úřad 20 tis.Kč), trenéři mládeže ČR, metodici, 
vrcholoví sportovci. 

• Hlasování – Konference schvaluje Zprávu o hospodaření ČNS za rok 2009, včetně 
příslušných příloh (Výkaz zisku a ztrát, Rozvaha, středisková výsledovka) 

Hlasování  

Výsledek 
pro:proti 

Pro Proti Zdržel se 

16:0 16 0 1 

 
7. Zpráva Dozorčí rady – zprávu přednesl J.Doubrava, předseda Dozorčí rady ČNS 

• Zpráva byla Konferencí přijata s důvěrou a kladným hodnocením obsahu zprávy i 
odborné úrovně prováděných kontrolních činností Dozorčí rady. 

Hlasování  

Výsledek 
pro:proti 

Pro Proti Zdržel se 

16:0 16 0 1 

 
8. Rozpočet na rok 2010 - přednesl hospodář ČNS Vlastimil Pabián 

• Rozpočet na rok 2010 vyrovnaný, příjmy a výdaje 2.420 tis.Kč, je o 855 tis.Kč 
nižší než v r.2009 

• Výnosy z vlastních zdrojů (registrace oddílů a licenční poplatky hráčů ligových 
soutěž) 152 tis.Kč, startovné výrazně nižší (snížení startovného o 6 tis.Kč u 
soutěží mužů, o 8 tis.Kč u dorostenecké ligy a o 1 tis.Kč u 1.ligy žen), naopak 
v nákladech ligových družstev už nebudou kompenzovány výkony rozhodčích 

• celkový nárůst nákladů na ligové soutěže pro oddíl (v průměru o cca 6 tis.Kč 
ročně na družstvo), nelze snižovat fixní náklady na provoz a řízení ČNS, naopak 
dotace na rozvoj mládeže bude o cca 15 % vyšší - 75% nákladů na cestovné 
mládeže (MČR, dlouhodobé krajské soutěže mládeže a dorost.liga), dále na 
kempy mládeže, akce Komise mládeže a zvýšení odměny pořadatelům 
jednorázových soutěží mládeže 

Diskuze 
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• L.Gaiger : dotaz jak budou dotovány KNS 
• odp. V.Pabián : cestovné mládeže (75%) dlouhodobých krajských soutěží při 

prokazatelné účasti a jen pro oddíly sdružené v ČSTV a registrované v ČNS, 
ostatní rozpočet jen v kompetenci OKS/ONS – vlastní zdroje. 

• B.Pilbauer : dotaz na položku nákladů na organizaci školských klubů 
• odp. V.Pabián : usnesením VV ČNS nebude obnovena smlouva s AŠSK (r.2006 18 

tis.Kč, r.2009 31 tis.Kč), ale není zrušen Pohár Základních škol, pokud Komise 
tuzemského rozvoje uzná za reálné bez této smlouvy akci uskutečnit, VV ČNS se 
chce více věnovat organizování akcí vysokoškolského nohejbalu, k čemuž nás 
zavazuje smlouva s generálním partnerem ČNS WITTE Automotive Nejdek.  

• B.Pilbauer : kritizuje neúčast předsedů odborných komisí disponujících s rozpočty 
v řádu desítek tisíc Kč, aby si před delegáty obhájili část rozpočtu související 
s jejich činností, předvádějí nezájem o dění v ČNS; položky Přílohy Směrnice o 
hospodaření – minimální startovné v soutěžích KNS/ONS, doporučuje zrušit, je 
věcí samotných KNS/ONS 

• odp. K.Kleník : podle účasti lze usuzovat jednak o nezájmu klubů a KNS – 
řádných delegátů (pozváno 18 zástupců klubů, přítomno 9, pozváno 18 zástupců 
KNS, přítomno 8), jednak zástupců odborných komisí (všichni předsedové 
pozváni) – přítomno 5 z 10 odborných komisí.  

• odp. V.Pabián : minimální startovné v soutěžích řízených KNS/ONS vyplývá 
z dosud platné Směrnice o řízení nižších článků ČNS, tato Směrnice není po 
závěrech Valné hromady 2009 v některých částech aktuální a bude ve velké části 
aktualizována; minimální startovné bude z Přílohy HS odstraněno, je věcí 
KNS/ONS 

Hlasování :  
• Návrh rozpočtu ČNS na rok 2010  

Hlasování  

Výsledek 
pro:proti 

Pro Proti Zdržel se 

13:0 13 0 4 

 
• Směrnice ČNS 1/2010 Hospodaření ČNS 2010, včetně její nedílné Přílohy č.1  

Hlasování  

Výsledek 
pro:proti 

Pro Proti Zdržel se 

16:0 16 0 1 

 
9. Ostatní a diskuze 

• V.Vondášek, L.Gaiger, A.Stehlík, L.Albrecht : diskuze ke školení, doškolení a 
povinném semináři rozhodčích – obavy z reálného výsledku a náplně seminářů při 
již proběhnuvších krajských akcích (K.Vary, Plzeň), obavy z nedostatku 
rozhodčích na sezónu pro ligová utkání, nesoulad časového nároku a odměny 

• odp. K.Kleník : informoval o osobní účasti na těchto akcích podle plánu 
v Prostějově (20.3.) a v Praze (27.-28.3.), kde si osobně zjistí připravenost a 
náplň, poskytne i sám na těchto akcích svoje vysvětlení proč přikročil VV ČNS 
k organizování těchto seminářů; v ostatních sportech jsou takové semináře 
běžnou každoroční záležitostí na krajské i celostátní úrovni, poskytují kontakty na 
rozhodčí, informování o změnách dokumentů, společnou diskuzí příjímají obecné 
jednotné výklady k postupům při řízení utkání apod.; ze zkušeností minulých let 
si rozhodčí nejsou ochotni včas a v náležitém rozsahu prostudovat změny, které 
schvalují Valné hromady (v poslední době prakticky každoročně), shodné situace 
řeší často velmi odlišně a funkcionáři ligových klubů jsou z úrovně některých 
rozhodčích někdy oprávněně rozhořčeni a proto dochází na utkáních i ke 
konfliktům mezi hráči/funkcionáři a rozhodčími. 

• R.Beneš : stav nových soutěží mládeže – 2.dorostenecká liga a žákovská liga 
• odp. M.Janeba : po zásadním nesouhlasu 4 ze 6 družstev hrát dlouhodobou 

soutěž žáků společně v 1 skupině (dlouhé cesty) Komise mládeže navrhla a VV 
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ČNS schválil změnu modelu žákovské ligy na variantu dosavadního MČR družstev 
žáků s tím, že dosud přihlášená družstva, případně ještě nově přihlášená 
družstva (přihlášky do 31.3.2010) sehrají kvalifikace na MČR družstev žáků 
s postupem 2x2 družstev do finálového turnaje MČR (Dodatek č.1 Rozpisu 
jednorázových soutěží 2010); přesné dispozice těchto kvalifikací s výzvou na 
pořadatelství připraví Komise mládeže. 

• M.Hlavička :  požaduje zveřejnit plán činnosti reprezentace juniorů, kádr 
reprezentace, jednotlivé akce v r.2010 a následně hodnocení těchto akcí  

• odp. K.Kleník : bude požadováno po předsedovi Komise reprezentace (nově 
Vlastimil Stehlík) ve spolupráci s trenérem juniorské reprezentace; kádr juniorské 
reprezentace bude jako každoročně určen po dlouhodobé části BDL, po MČR trojic 
a dvojic a především po Kongresu FIFTA, kdy snad budeme znát věkovou hranici 
juniorské kategorie, což výrazně ovlivňuje možný reprezentační výběr 

 
10.  Závěr 
Prezident ČNS K.Kleník poděkoval všem delegátům a hostům za aktivní a 
konstruktivní jednání a Konferenci ČNS 2010 ukončil (14:45 hod). 

 
Zapsal :     Ladislav Gaiger 
                
 
Ověření zápisu :     Martin Hlavička 

 
  
 
Zápis podepsal :  Kamil Kleník 


